
PROTOKÓŁ Nr 12 
z XII sesji Rady Miasta Marki,  

która odbyła się w dniu 31 października 2007 roku 
 

O godzinie 1300 XII sesję Rady Miasta Marki otworzyła Przewodnicząca Maria 
Przybysz – Piwko,  przywitała wszystkich obecnych i stwierdziła quorum (listy obecności 
radnych oraz zaproszonych gości stanowią załącznik nr 1 do protokołu).  
Porządek obrad doręczony radnym przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XI sesji z dnia 3 października 2007 roku. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta 

Marki z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie budżetu Miasta Marki (Druk nr 112). 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego  

i objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Miasta Marki działającej pod firmą „Wodociąg Marecki” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Markach (Druk nr 111). 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej  
pod nazwą: Zespół Obsługi Placówek Oświatowych w Markach (Druk nr108). 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej  
pod nazwą: Zakład Usług Komunalnych w Markach (Druk nr 109). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej  
pod nazwą: Ośrodek Sportu i Rekreacji w Markach (Druk nr 110). 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym 
niezabudowanej nieruchomości gruntowej oraz wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty (Druk nr 106). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 107). 

12.Interpelacje i zapytania radnych. 
13.Sprawy różne. 
14. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński złożył wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkt   
„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru banku do obsługi budżetu Gminy Miasto 
Marki oraz podległych jednostek organizacyjnych (Druk nr 115)”. 
Burmistrz poinformował, że ww. projekt uchwały został zaopiniowany przez właściwą 
Komisję Rady Miasta. 
Zaproponował rozpatrzenie tego punktu po obecnym punkcie 11. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie uzupełnienia 
porządku obrad o punkt: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru banku do obsługi 
budżetu Gminy Miasto Marki oraz podległych jednostek organizacyjnych (Druk nr 115)”. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
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W trakcie głosowania obecnych było 17. radnych. 
 
Wniosek został przyjęty, uzyskał poparcie bezwzględnej większości głosów ustawowego 
składu Rady.  
 
Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XI sesji z dnia 3 października 2007 roku. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta 

Marki z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie budżetu Miasta Marki (Druk nr 112). 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego  

i objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Miasta Marki działającej pod firmą „Wodociąg Marecki” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Markach (Druk nr 111). 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej  
pod nazwą: Zespół Obsługi Placówek Oświatowych w Markach (Druk nr108). 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej  
pod nazwą: Zakład Usług Komunalnych w Markach (Druk nr 109). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej  
pod nazwą: Ośrodek Sportu i Rekreacji w Markach (Druk nr 110). 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym 
niezabudowanej nieruchomości gruntowej oraz wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty (Druk nr 106). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 107). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru banku do obsługi budżetu Gminy 
Miasta Marki oraz podległych jednostek organizacyjnych (Druk nr 115). 

13.Interpelacje i zapytania radnych. 
14.Sprawy różne. 
15. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt 4. Przyjęcie protokołu z XI sesji z dnia 3 października 2007 roku. 
 
Do chwili rozpoczęcia sesji radni nie wnieśli na piśmie żadnych poprawek, ani uzupełnień                 
do protokołu, w związku z powyższym Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko 
zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu Nr 11 z XI sesji Rady Miasta Marki          
z dnia 3 października 2007 roku. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem protokołu – 13 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 16. radnych. 
 
Protokół z XI sesji Rady Miasta Marki z dnia 3 października 2007 roku został przyjęty. 
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Pkt 5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta 
Marki z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie budżetu Miasta Marki (Druk nr 112). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński szczegółowo omówił proponowane zmiany budżetu na 2007 
rok zawarte w Druku nr 112 oraz w Druku nr 116, w którym uwzględniono dodatkowe 
zmiany.  
Druk nr 116 stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
Materiały opisowe stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 112.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Jacek Orych, Tadeusz Skłodowski, Bogusław 
Dąbkowski, Bogdan Trzemecki oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta Marki z dnia  
21 lutego 2007 roku w sprawie budżetu Miasta Marki na 2007 rok (Druk nr 112) wraz  
ze zmianami uwzględnionymi w Druku nr 116. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 13 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 5 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XII/98/2007 i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego  
i objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Miasta 
Marki działającej pod firmą „Wodociąg Marecki” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Markach (Druk nr 111). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński szczegółowo omówił projekt uchwały i wyjaśnił, że udziały 
zostaną objęte i pokryte aportem w postaci dokumentacji technicznej i pozwoleń na budowę 
dotyczących kanalizacji sanitarnej na obszarze aglomeracji Miasta Marki, o łącznej wartości 
5.348.864 złotych oraz wkładem pieniężnym w wysokości 3.000.136 złotych ze środków 
przewidzianych na ten cel w budżecie miasta Marki na 2007 rok. 
Jednocześnie Burmistrz sprostował pomyłkę w § 2 projektu uchwały: powinno być „…8.349 
udziałów po 1.000 zł każdy …”.  
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 111.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Nie została podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia   
uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego i objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Miasta Marki działającej pod firmą „Wodociąg 
Marecki” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Markach (Druk nr 111). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 15 
przeciw – 1 
wstrzymujących się – 2 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XII/99/2007 i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej  
pod nazwą: Zespół Obsługi Placówek Oświatowych w Markach (Druk nr108). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński szczegółowo uzasadnił potrzebę utworzenia jednostki 
organizacyjnej; omówił zakres działania, zarządzanie i organizację oraz gospodarkę 
finansową Zespołu. Dyrektor Zespołu zostanie wybrany w drodze konkursu. 
Burmistrz sprostował pomyłki i zaproponował nowe brzmienie: 

1. tytułu załącznika: „Statutu Zespołu Obsługi Palcówek Oświatowych Markach”, 
2. tytułu rozdziału III: „Zarządzanie i organizacja Zespołu Obsługi Palcówek 

Oświatowych Markach”, 
3. § 10: „Burmistrz Miasta Marki wykonuje w stosunku do Dyrektora Zespołu 

obowiązki zwierzchnika służbowego i pracodawcy w rozumieniu Kodeksu pracy.”, 
4. § 11: „Dyrektor Zespołu wykonuje w stosunku do Głównego Księgowego  

i pozostałych pracowników Zespołu obowiązki zwierzchnika służbowego  
i pracodawcy w rozumieniu Kodeksu pracy.”, 

5. tytułu rozdziału V: „Postanowienie końcowe”, 
6. wykreślenie § 15. 

 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 108.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 108.  
 
W krótkiej dyskusji głos zabrali radni: Ryszard Korotko, Tadeusz Skłodowski (omówił 
zasady funkcjonowania i działalność Miejskiego Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego 
Szkół w latach 1984 – 1990), Maria Przybysz – Piwko oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia  uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej pod nazwą: 
Zespół Obsługi Placówek Oświatowych w Markach (Druk nr108) wraz z poprawkami. 
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Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 17 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 20. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XII/100/2007 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej  
pod nazwą: Zakład Usług Komunalnych w Markach (Druk nr 109). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński uzasadnił potrzebę utworzenia Zakładu; omówił zakres 
działania oraz organizację Zakładu; Dyrektor Zakładu zostanie wybrany w drodze konkursu. 
Burmistrz zaproponował nowe brzmienie: 

1. § 9: „Burmistrz Miasta Marki wykonuje w stosunku do Dyrektora Zakładu obowiązki 
zwierzchnika służbowego i pracodawcy w rozumieniu Kodeksu pracy.”, 

2. § 10: „Dyrektor Zakładu wykonuje w stosunku do Głównego Księgowego  
i pozostałych pracowników Zakładu obowiązki zwierzchnika służbowego  
i pracodawcy w rozumieniu Kodeksu pracy.”, 

3. tytułu rozdziału V: „Postanowienie końcowe”, 
4. wykreślenie § 14. 

 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 109.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Radny Jan Orłowski stwierdził, że omawiany Statut Zakładu związany jest z ochroną 
środowiska i bezpieczeństwem, a projekt uchwały nie został zaopiniowany przez Komisję 
Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska. 
Z powodu braku tej opinii złożył wniosek o wycofanie projektu uchwały do czasu wydania 
opinii przez wskazaną Komisję. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odpowiedziała, że omawiany projekt uchwały 
został zaopiniowany przez jedną z Komisji Rady i jej zdaniem wymagana procedura została 
zachowana. 
 
Na prośbę radnego Pawła Chojnowskiego Radca Prawny Krystyna Gonciarz wyjaśniła,  
że zgodnie z ust. 3 § 42 Statutu Miasta Marki przewodnicząca rady ocenia, którym Komisjom 
ma być przełożony do zaopiniowania projekt uchwały; jedna z Komisji Rady zaopiniowała 
omawiany projekt uchwały i w związku z tym, co do zasady, wymóg Statutowy został 
wypełniony. 
 
Radny Tadeusz Skłodowski powiedział, że Statut Miasta zawiera wykaz jednostek 
organizacyjnych i jego zadaniem należy dokonać zmiany w Statucie poprzez dodanie zapisu  
o możliwości powoływania nowych jednostek organizacyjnych; ponadto zdaniem radnego 
ZUK powinien zostać powołany jako zakład budżetowy. 
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Burmistrz Janusz Werczyński odpowiedział, że najlepszym, najwygodniejszym rozwiązaniem 
jest przekształcenie Wydziału Technicznego w jednostkę organizacyjną; zapewnił, że wystąpi 
ze stosowną zmianą Statutu Miasta Marki w zakresie uwzględnienia nowo powołanych 
jednostek organizacyjnych. 
 
Radca Prawny Krystyna Gonciarz wyjaśniła, że w oparciu o § 56 ust. 2 Statutu Rada Miasta 
jest władna tworzyć jednostki organizacyjne gminy. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie wniosku w sprawie 
przesłania projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej pod nazwą: 
Zakład Usług Komunalnych w Markach (Druk nr 109) do zaopiniowania do Komisji 
Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska. 
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 6 
przeciw – 12 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych. 
 
Wniosek został odrzucony.  
 
Burmistrz Janusz Werczyński udzielił dodatkowych wyjaśnień oraz odpowiedział na pytania 
radnych: Ryszarda Korotko, Jana Orłowskiego, Tadeusz Skłodowskiego, Jacka Orycha. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej pod nazwą: 
Zakład Usług Komunalnych w Markach (Druk nr 109) wraz z poprawkami. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 12 
przeciw – 6 
wstrzymujących się – 1 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych. 
 
Uchwała została podjęta, otrzymała Nr XII/101/2007 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej  
pod nazwą: Ośrodek Sportu i Rekreacji w Markach (Druk nr 110). 
 
Kopia projektu uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił projekt uchwały. Przypomniał, że obecnie 
Mareckie Towarzystwo Sportowe „MARCOVIA 2000” otrzymuje dotację od gminy  
(po wygraniu konkursu), z której znacząca część przeznaczana jest na utrzymanie obiektu 
sportowego przy ul. Wspólnej (gmina Marki na podstawie umowy użycza i daje w bezpłatne 
użytkowanie  MTS „MARCOVIA 2000”  gminny obiekt sportowy, położony w Markach przy 
ul. Wspólnej 12). Zgodnie z opinią Radców Prawnych gmina nie może przekazywać dotacji 
na bieżące utrzymanie i remonty obiektu sportowego i w związku z tym korzystne byłoby 
powołanie jednostki organizacyjnej, która zajęłaby się należytym utrzymaniem tego obiektu  
i stworzyła jak najlepsze warunki do korzystania z niego (spełniałaby funkcje właścicielskie) 
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Dyrektor OSiR zostanie wybrany w drodze konkursu. Burmistrz podkreślił, że obecnie 
działające Stowarzyszenie nadal powinno być podmiotem dominującym na terenie tego 
obiektu sportowego.  
Burmistrz zaproponował nowe brzmienie: 

1. § 9: „Burmistrz Miasta Marki wykonuje w stosunku do Dyrektora Ośrodka obowiązki 
zwierzchnika służbowego i pracodawcy w rozumieniu Kodeksu pracy.”, 

2. § 10: „Dyrektor Ośrodka wykonuje w stosunku do Głównego Księgowego  
i pozostałych pracowników Ośrodka obowiązki zwierzchnika służbowego  
i pracodawcy w rozumieniu Kodeksu pracy.”, 

3. w § 5 ust. Wykreślić słowa „oraz zadania zlecone miasta w tym zakresie”, 
4. w § 6 pkt 2. słowa „…zgodnie z cennikiem…” zastąpić słowami „…na zasadach …” 
5. tytułu rozdziału V: „Postanowienie końcowe”, 
6. wykreślić § 14. 

 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 110.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 110.  
 
Podczas dyskusji radni poruszyli m.in. kwestie: 

- radny Jan Orłowski powiedział, że warto zapisać w statucie Ośrodka: „dyrektor  
nie może być członkiem władz zarządzających lub kontrolnych w organizacjach  
i stowarzyszeniach sportowo – rekreacyjnych”; 

- radny Jacek Orych zapytał o planowaną liczbę pracowników OSiR; 
- radny Ryszard Korotko powiedział, że powołanie OSiR spowoduje wycofanie  

się wielu społeczników; nie ma jasnej kalkulacji finansowej dla wszystkich trzech 
powoływanych jednostek organizacyjnych; 

- radny Paweł Chojnowski zaproponował, aby gminnym obiektem sportowym 
administrował powołany Zakład Usług Komunalnych; propozycję poparli radni: 
Ryszard Korotko, Jan Orłowski, Tadeusz Skłodowski; 

- radny Marek Mańk zauważył, że obecnie obiekt nie funkcjonuje najlepiej; podkreślił 
znaczenie sprawnego zarządzania dla efektywnego wykorzystania obiektu: 

- Przewodnicząca Maria Przybysz – Piwko zauważyła, że w sąsiednich gminach 
funkcjonują takie jednostki; jej zdaniem należy powołać OSiR – niech stadion przy  
ul. Wspólnej stanie się wizytówką naszego miasta; wyraziła obawę, że ZUK może nie 
podołać takiemu wyzwaniu; 

- radny Tadeusz Skłodowski powiedział, że skoro dwie komisje wypowiedziały  
się jednoznacznie pozytywnie, to znaczy, że powołanie OSiR jest kierunkiem 
słusznym; Stowarzyszenie słabo administruje obiektem, ale tworzenie OSiR żeby 
zarządzać obiektem prawie niewykorzystanym (użytkowane są tylko boiska, sala 
służy jako magazyn) nie jest w jego ocenie konieczne; dodał, że Rada Miasta nigdy 
nie działała wbrew interesom mieszkańców; przybycie na sesję mieszkańców skłania 
Radę do zweryfikowania poparcia wyrażonego w opiniach komisji;  

- radny Tadeusz Pasternak stwierdził, że nie jest przeciwnikiem powołania Ośrodka,  
ale to wymaga podjęcia głębszej dyskusji i analizy kosztów ekonomicznych; OSiR 
będzie zarządzał niewielkim majątkiem trwałym, dlatego powoływanie tej jednostki 
nie jest ekonomicznie uzasadnione; 
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Burmistrz Janusz Werczyński wyjaśniał, że gminny obiekt sportowy przy ul. Wspólnej12 
stanowi majątek dużej wartości, który obecnie jest nienajlepiej zarządzany (Stowarzyszenie 
powołane jest do innych zadań); OSiR to struktura powszechnie stosowana w gminach  
np. Wołomin, Ząbki; takie rozwiązanie organizacyjne pozwoli, aby miasto wywiązywało  
się ze swoich właścicielskich uprawnień i obowiązków w stosunku do tego obiektu, pozwoli 
na efektywne wykorzystanie obiektu; zapewnił, że zmiana dotyczy jedynie powołania  
wyspecjalizowanej struktury dbającej o stan techniczny obiektu i to nie jest powód  
do wycofania się społeczników; dyrektor OSiR będzie koordynował, a nie utrudniał 
działalność na terenie ośrodka; zdaniem Burmistrza zatrudniony będzie dyrektor, dwóch 
pracowników oraz prawdopodobnie uruchomiony zostanie monitoring (to konieczność – teren 
i obiekt są dewastowane); podkreślił potrzebę dbania o gminny majątek, tym bardziej,  
że w 2008 roku planowana jest rozbudowa tego obiektu; powiedział, że trzeba dać szansę 
korzystania ze stadionu również innym podmiotom; Burmistrz przypomniał, że dwie komisje 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały ten projekt uchwały i wyraził zdziwienie przebiegiem 
dyskusji uznając ją za niemerytoryczną; podkreślił, że ZUK został powołany do zupełnie 
innych celów, a funkcję zarządzania gminnym obiektem przy ul. Wspólnej powinna spełniać 
powołana w tym celu jednostka organizacyjna. 
 
Pan Grzegorz Miechowicz Członek Zarządu MTS „Marcovia 2000” zauważył, że z dyskusji 
wynika, że wszyscy mają dobre intencje; powiedział, że na terenie obiektu codziennie 
przebywa ok. 60 dzieci, drużyny seniorskie, a obiekt jest wykorzystywany od 1500 do 2100; 
zastanawiał się, jak połączyć funkcjonowanie OSiR i Stowarzyszenia, które obecnie  
ma siedzibę w obiekcie sportowym przy ul. Wspólnej, gdzie jest tylko jedno pomieszczenie – 
sekretariat. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński zapewnił, że OSiR nie stanowi konkurencji dla Stowarzyszenia 
i wyraził przekonanie, że obiekt pozwala na równoczesne funkcjonowanie i OSiR,  
i Stowarzyszenia. 
 
Radny Tadeusz Pasternak złożył wniosek o wycofanie projektu uchwały w sprawie 
utworzenia jednostki organizacyjnej pod nazwą: Ośrodek Sportu i Rekreacji w Markach 
(Druk nr 110), ponieważ nie został przedstawiony rachunek ekonomiczny ośrodka i koszty 
utrzymania. 
 
Radny Bogusław Dąbkowski złożył wniosek o przesłanie projektu uchwały do ponownego 
zaopiniowania do Komisji.  
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie wniosku o wycofanie 
projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej pod nazwą: Ośrodek Sportu 
i Rekreacji w Markach (Druk nr 110). 
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 6 
przeciw – 10 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych. 
 
Wniosek został odrzucony. 
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Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie wniosku o przesłanie 
projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej pod nazwą: Ośrodek Sportu 
i Rekreacji w Markach (Druk nr 110) do ponownego zaopiniowania do Komisji.  
 
Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 12 
przeciw – 4 
wstrzymujących się – 3 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych. 
 
Wniosek został przyjęty. 
 
Projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej pod nazwą: Ośrodek Sportu  
i Rekreacji w Markach (Druk nr 110) został przesłany do ponownego zaopiniowania  
do Komisji Budżetowo – Gospodarczej oraz do Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 
 
Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym 
niezabudowanej nieruchomości gruntowej oraz wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty (Druk nr 106). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński omówił projekt uchwały dotyczący działki nr ewid. 54/48  
o powierzchni 210 m2 w obrębie 5-05 przeznaczonej w m.p.z.p. pod obiekty kościoła 
parafialnego z niezbędnym zapleczem i infrastrukturą, na rzecz Parafii NMP Matki Kościoła 
przy ul. Ząbkowskiej w Markach. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 106.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej oraz wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty (Druk nr 106). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 19 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 19. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XII/102/2007 i stanowi załącznik nr 20 
do protokołu. 
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Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Markach  
(Druk nr 107). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko poinformowała, że projekt uchwały w sprawie 
nadania nazwy księdza Antoniego Połaskiego drodze biegnącej z Warszawy do Nieporętu 
(położonej w granicach administracyjnych miasta Marki) został przygotowany na wniosek 
Stowarzyszenia Wychowanków i Przyjaciół Michalickich w Markach, a następnie 
przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 
Uzasadnienie stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński sprostował pomyłkę w §1 projektu uchwały, powinno być: 
„Nadaje się drodze publicznej numer 631 ….”, a nie jak zapisane zostało w projekcie uchwały 
numer 632. 
 
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 107.  
 
W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie nadania 
nazwy ulicy w Markach (Druk nr 107). 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XII/103/2007 i stanowi załącznik nr 23 
do protokołu. 
 
Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru banku do obsługi budżetu 
Gminy Miasto Marki oraz podległych jednostek organizacyjnych (Druk nr 115). 
 
Projekt uchwały z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że zostało rozstrzygnięte postępowanie 
przetargowe w trybie przetargu nieograniczonego na wybór banku obsługującego budżet 
miasta Marki oraz jednostki organizacyjne gminy. W wyznaczonym terminie wpłynęły  
3 oferty: PKO BO S.A. II Regionalny Oddział Korporacyjny w Warszawie, ul. Nowogrodzka 
35/41, Spółdzielczego Banku Ogrodniczego w Warszawie, ul. Racławicka 10 i BPH S.A. 
Centrum Korporacyjne Warszawa I Wschód, Warszawa ul. Ks. Kłopotowskiego 15; wybrano 
ofertę Spółdzielczego banku Ogrodniczego w Warszawie. 
Burmistrz zgłosił autopoprawkę polegającą na wykreśleniu z tytułu uchwały słowa „Gminy”. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty          
w Druku nr 115.  
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W tym punkcie porządku obrad nie została podjęta dyskusja. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały w sprawie wyboru banku do obsługi budżetu Gminy Miasto Marki oraz podległych 
jednostek organizacyjnych (Druk nr 115) wraz z autopoprawką. 
 
Głosowanie 
za podjęciem uchwały – 18 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych. 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XII/104/2007 i stanowi załącznik nr 25 
do protokołu. 
 
Pkt 13. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

1. Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała wniosek wraz  
z uzasadnieniem Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego  
i Ochrony Środowiska „(…) o zmianę w budżecie Miasta Marki na rok 2007  
i wygospodarowanie w nim kwoty: 20.000 zł (dwudziestu tysięcy złotych)  
na szczepienia przeciw grypie dla obywateli naszego Miasta, którzy osiągnęli wiek 65 
lat i powyżej.” – kopia wniosku stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 
Nie została podjęta dyskusja. 
 

2. Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała wniosek Radnej Elżbiety 
Brzozowskiej dotyczący Planu Zagospodarowania Przestrzennego oraz ochrony 
zdrowia mieszkańców miasta Marki przed wpływem pola elektromagnetycznego 
emitowanego przez urządzenia i instalacje stacji telefonii komórkowej – wniosek 
stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 
Nie została podjęta dyskusja. 
 

3. Radny Jan Orłowski odczytał interpelację dotyczącą publikacji oświadczeń 
majątkowych pracowników Urzędu Miasta oraz jednostek organizacyjnych gminy – 
kopia interpelacji stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 
Radny Bogusław Dąbkowski zaproponował, aby Rada Miasta zgłosiła wniosek do Laski 
Marszałkowskiej, aby oświadczenia majątkowe nie podlegały publikacji.   
 
Radny Ryszard Korotko poparł przedstawioną propozycję. 
 
Nie została podjęta dyskusja.  
 
Pkt 14. Sprawy różne. 
 
1.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko odczytała pisma: 

• firmy ORANGE DEVELOPMENT Sp. z o.o., w którym Spółka przedstawia 
stanowisko w negocjacjach dotyczących warunków zamiany nieruchomości 
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pomiędzy Spółka a Miastem Marki – kopia pisma stanowi załącznik nr 29  
do protokołu; 

• mieszkańców budynków komunalnych położonych przy ul. Piłsudskiego 109 A, B, C, 
D - kopia pisma stanowi załącznik nr 30 do protokołu; 

 
Przewodnicząca Rady skierowała pisma do Komisji Budżetowo – Gospodarczej. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
2.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła Protest mieszkańców 
dotyczący sprawy budowy stacji bazowej UMTS WAR2056D na dachu budynku 
Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Eskulap” na działce nr Ew. 28, w obrębie 503 
przy ul. Fabrycznej w Markach  - kopia pisma stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
  
Przewodnicząca Rady skierowała pismo do wszystkich Komisji Rady. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
  
3.Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko przedstawiła pisma: 

• mieszkańców tzw. kamienic w sprawach: utwardzenia terenu między budynkami 
zlokalizowanymi przy ul. Paderewskiego 4 i Piłsudskiego 86, naprawy drogi 
wewnętrznej pomiędzy ul. Jasną i ul. Piłsudskiego, naprawę terenu wokół studni - 
kopia pisma stanowi załącznik nr 32 do protokołu; 

• mieszkańców ul. Promiennej w Markach w sprawie wykonania oświetlenia na odcinku 
od ul. Okólnej do ul. Kresowej - kopia pisma stanowi załącznik nr 33 do protokołu; 

• pani Haliny Waś – Bydlińskiej dotyczące zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego - kopia pisma stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady skierowała pisma do Komisji Budżetowo – Gospodarczej. 
 
Nie została podjęta dyskusja. 
 
4.Radny Bogusław Dąbkowski zwrócił uwagę, że Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska zbyt późno wystąpiła z wnioskiem  
w sprawie szczepień przeciw grypie; powiedział, że Komisja powinna zająć się sprawą  
pół roku wcześniej; bardzo trudno będzie ten pomysł zrealizować, szczególnie do 10. grudnia 
br., jak proponuje Komisja.  
 
W dyskusji głos zabrali radni: Ryszard Korotko, Bogusław Dąbkowski, Paweł Chojnowski, 
Elżbieta Brzozowska, Jan Orłowski, Bogdan Trzemecki, Jacek Orych oraz Burmistrz Janusz 
Werczyński. 
 
Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zarządziła głosowanie nad wnioskiem 
Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
zmianę w budżecie Miasta Marki na rok 2007 i wygospodarowanie w nim kwoty: 20.000 zł 
(dwudziestu tysięcy złotych) na szczepienia przeciw grypie dla obywateli naszego Miasta, 
którzy osiągnęli wiek 65 lat i powyżej – realizacja do 10. grudnia 2007 roku. 
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Głosowanie 
za przyjęciem wniosku – 6 
przeciw – 5 
wstrzymujących się – 7 
W trakcie głosowania obecnych było 18. radnych. 
 
Wniosek Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Środowiska został przyjęty. 
 
Na tym zakończona została dyskusja. 
 
5.Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Marek Kroczek zaprosił członków 
Komisji na posiedzenie zwołane na dzień 6 listopada br. o godzinie 1500. 
 
Pkt 15. Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 1740  Przewodnicząca Rady Maria Przybysz – Piwko zamknęła XII sesję Rady 
Miasta Marki. 
 
 
 
protokołowała 
Małgorzata Mincberg 
 
 Przewodnicząca Rady Miasta 
 Maria Przybysz-Piwko 
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